
 

  
 

Referat af styregruppemøde 27.02.23 
 

1. kl. 17.00 Velkommen til styregruppemøde v/Anna 

Anna bød velkommen til dagens møde. 

Det blev orienteret at der pt er to ledige pladser i forperson-
gruppen, hvorfor der skal afholdes et valg i juni. Derudover blev 
det orienteret at Ea Vestergaard fra d.1/3-2023 starter i en ny 
Områdefornyelse og dermed stopper sit arbejde i denne. 

Stemmeberettiget: Jf. styregruppens vedtægter, skal minimum 
halvdelen af styregruppen være til stede for at være beslut-
ningsdygtige (min. 12 deltagere). På dagens møde var der et 
varierende antal stemmeberettigede ved de forskellige punkter 
– nogle deltagere kom senere, og nogle måtte gå før mødets af-
slutning. Derfor var antal stemmer følgende: 

• Pkt. 2 og 3: 12 stemmeberettigede, heraf en med angi-
vet stemmer pr mail forud for mødet  
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MØDEDELTAGERE Merete Lintner, Almene boligafdelinger  

Lise Vedel Brøndsted, Almene boligafdelinger  
Ulla Keto, Andelsforeninger  
Joan Røge, Kgs. Enghave Lokaludvalg  
Jan Fønss, Kgs. Enghave Lokaludvalg  
Trine Schächter Rasmussen, Mit Kvarter 
Cathrine Zebbelin, Bavnehøj Skole Forældrebest.  
Klaus Munch Ulrich, Bavnehøj idrætsanlæg  
Nanna Remond, Bavnehøj Allé arbejdsgruppe 
Esben Tjørnevig Henriksen, TMF  
Brian Helt, Vestre kirkegård TMF  
Anne Christine Brøndum, ØKF  
Tessie Schumann, Fællesgården 
Anne Sophie Gottlieb, SUF  
 

SUPLLEANTER Hanne Jespersen, Almene boligafdelinger 
Nadia Haupt, Almene boligafdelinger 

SEKRETARIAT Anna Hammer 
Ea Vestergaard 
Maria Eichhorn  
Diana Lauritsen 
Amalie Thøger Sørensen 
Lagiya Khatib 
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• Pkt 4: 13 stemmeberettigede, heraf en med angivet 

stemmer pr mail forud for mødet 
• Kkt. 5: 14 stemmeberettigede, heraf en med angivet 

stemmer pr mail forud for mødet 
• Pkt. 6: 14 stemmeberettiget, heraf en med angivet stem-

mer pr mail forud for mødet samt 2 der afgav stemme 
via stemmeseddel da de forlod mødet. 

Præsentation: side 1-6 

 

2. kl. 17.10 Godkendelse af referat fra møde d. 28.11.22 (B) 

https://kk.sites.itera.dk/apps/kk_referater/index.php?id=311 

Afstemning: 12 for, 0 imod, 0 blank 

Præsentation: side 7   

 

3. kl. 17.12 Godkendelse af dagsorden (B)  

Afstemning: 12 for, 0 imod, 0 blank 

Præsentation: side 8 

 

4. kl. 17.15 2450 Sammen om Sydhavnen (B) v/Ea og Amalie 

Ved styregruppemødet i september 2022 gav styregruppen 
sparring på hvilke aktører, der kunne indgå i projektet. På den 
baggrund har sekretariatet været i dialog med 19 lokale aktører, 
som har vist både behov og potentialer. Sekretariatet har på 
baggrund af dialogen med lokalområdet konkretiseret 3 spor.  

Ea og Amalie præsenterede punktet ift. de mange aktører, der 
er i kvarteret samt den netværksanalyse sekretariatet har lavet si-
den sidst. 

For de 3 foreslåede nye initiativer i præsentationen var der en 
repræsentant for hver for at sætte ord på, hvad man tænker de 
forskellige projekter kan bidrage med, og hvorfor de er vigtige.  

 

Forpersongruppen indstiller at:  

a) styregruppen godkender at projektet igangsættes med tre 
spor; netværk, traditioner og nye initiativer 

b) der afsættes 1,25 mio. kr. til de tre spor i 2023-24, herun-
der;  

– 100.000 kr. til Netværk (Kontaktark, Matchmaking, Net-
værksarrangement, Picnic i Fællesgården) 

https://kk.sites.itera.dk/apps/kk_referater/index.php?id=311
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– 750.000 kr. til Traditioner (Fastelavnsfest, Best of Bavne-

høj, Live ved…, Copenhagen Light Festival i Bavnehøj) 

– 400.000 kr. til Nye initiativer (Frivillighed, Grønne starts 
up’s, Sanseterapi) 

 

Afstemning, (Tessie og Klaus var inhabile): 
• a (Tessie & Klaus var inhabile): 11 for, 0 imod, 0 blank 
• b (Tessie & Klaus var inhabile): 10 for, 0 imod, 1 blank 

Konsekvens: Der er 0,5 mio. kr. tilbage til at understøtte enten 
nye muligheder eller igangværende indsatser.  

Bilag 1: projektkort for 2450 Sammen om Sydhavnen 

Præsentation: side 9-18  

 

5. kl. 17.45 Vi mødes på skolen - Kunst på Kanten (B) v/Anna 

Styregruppen har tidligere afsat 3,3 mio. kr. til projektet Kunst 
på Kanten. Projektforslaget blev præsenteret på styregruppe-
mødet i maj 2022. I januar 2023 fik Teknik- og Miljøforvaltnin-
gen to entreprenørbud på hvad det vil koste at realisere projek-
tet. Projektet er desværre dyrere at anlægge end først forventet 
grundet højere priser på materialer. Sekretariatet har derfor kig-
get på områdefornyelsens samlede økonomi og har fundet mid-
ler fordelt på flere projekter. Det er sekretariatets vurdering at 
omdisponeringen ikke vil forringe de igangværende projekter.  

Anna præsenterede projektets tidslinje tilbage fra februar 2021 
for at gennemgå processen for projektet. 

Det blev gennemgået jf. præsentationen at de foreslåede midler 
(1.600.000 kr.) kommer fra: 

• 300.000 kr. fra Hverdagens mødesteder (strøm Syd-
havn station) 

• 400.000 kr. fra Hverdagens mødesteder (Østre kapel ek-
sperimenter) 

• 200.000 kr. fra Vi mødes på skolen (Åbning af skolens 
lokaler) 

• 300.000 kr. fra Grønne initiativer (KK veje) 
• 125.000 kr. fra Grønne initiativer (Grøn pulje) 
• 275.000 kr. fra Bedre boliger 

Der blev udtrykt bekymring for, at når priserne nu var steget så 
meget, om man så kunne risikere, at der ville komme en masse 
spareøvelser i projektet Bavnehøj Allé.  

Kommunen råder over en pulje, som er etableret til at afhjælpe 
eventuelle prisstigninger i projekter, der allerede er givet bud-
getmidler til. Den pulje kan man søge at få del i. Derudover er 



 

Områdefornyelse Bavnehøj 4/6 

 

 

 
det også muligt for styregruppen af overføre restmidler til Bav-
nehøj Allé projektet ved et kommende budgetseminar. 

Der blev spurgt til om områdefornyelsens sekretariat havde 
overvejet at søge om midler hos Statens Kunstfond, selvom 
kunstfonden tidligere har trukket sig ud af projektet. Dette har 
været overvejet, men er valgt fra, da der først er ansøgningsfrist i 
juni med svar i september. Dette vil betyde en yderligere forsin-
kelse ift. anlæg således at projektet ikke kan realiseres inden de 
engagerede elever går ud af 9. klasse. 

 

Forpersongruppen indstiller at:  

a) styregruppen godkender at der omdisponeres i alt 1,6 mio. 
kr. fra 4 forskellige projekter til at realisere projektet Kunst 
på kanten. 

Afstemning: 13 for, 0 imod, 1 blank 

Konsekvens: Hvis projektet tilføres midler, kan det realiseres i 
sin fulde version. 

Bilag 2: Projektkort for Vi mødes på skolen 

Bilag 3: Overblik over omdisponering 

Præsentation: side 19-26 

 

 

6. kl. 18.45 Fra nord til syd til øst til vest (B) v/Maria  

På styregruppemødet i november 2022 var projektet på dagsor-
den som et sparringspunkt, hvor styregruppen var opdelt i 4 
mindre grupper for at snakke om projektets retning, herunder 
wayfinding, skiltning, kunst og mindre fysiske tiltag, der tilsam-
men styrker forbindelser i kvarteret. Sekretariatet har nu kigget 
på tre scenarier for projektet.  

Maria præsenterede opsamlingen fra workshoppen på sidste 
styregruppemøde. De mange ønsker er blevet kogt sammen til 
3 scenarier: 

• Scenarie A: Potentialet er at det løfter et af succeskriteri-
erne i kvarterplanen. Udfordringen er at kræver godken-
delse for de 3 boligforeninger, der ligger ud til stien da 
stien er privat matrikel. 

• Scenarie B: Nedslag på Enghavevej. Potentialet er at 
lade kunsten invitere ind i kvarteret. 

• Scenarie C: Forbindelse fra Bavnehøj idrætsanlæg til 
jernbanebyen. Udfordringer er at Banedanmark ejer 
rampe og tunnelen. 
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Styregruppen reflekterede over scenarierne alene og i grupper.  

Der var en kommentar om at sammentænke lidt fra det ene sce-
narie med et af de andre scenarier. Anna forklarede, at der netop 
var opstillet scenarier, da der ikke er penge nok i projektet til at 
realisere alle tre scenarier. Scenarierne fastholdes i den præsen-
terede form. 

 

Forpersongruppen indstiller at:  

a) styregruppen vælger et af følgende scenarier, der skal ar-
bejdes videre med, hvor kunst et det bærende element der 
skal styrke forbindelsen: 

– Scenarie A) Forbindelsen langs kirkegården og en mar-
keret indgang til Vestre Kirkegård 

– Scenarie B) Nedslag langs Enghavevej der inviterer ind i 
kvarteret 

– Scenarie C) Forbindelsen mellem Bavnehøj og Jernba-
nebyen, over Enghavevej  

b) styregruppen afsætter 2.525 mio. kr. til at realisere projek-
tet 

c) der nedsættes en åben arbejdsgruppe, der arbejder videre 
med projektet 

 

Afstemning:  
• a) Scenarie A = 1, Scenarie B = 13, Scenarie C = 0   
• b) 14 for, 0 imod, 0 blank 

• c) 14 for, 0 imod, 0 blank 
 

Bilag 4: projektkort for Fra nord til syd til øst til vest 

Bilag 5: tre scenarier 

Præsentation: side 28-41 

 

7. kl. 19.45 Procedure for forslag til punkter til dagsorden fra 
medlemmer (B) v/Esben 

I styregruppen har det været efterspurgt at der er en procedure 
for medlemsforslag. På den baggrund er der udarbejdet et no-
tat der beskriver proceduren. 

Joan beskriver årsagen til dette punkt, ift. til at der i vedtægterne 
står at repræsentanter kan fremsætte forslag til dagsorden 7 
dage før, men samtidig skal indstillinger også sendes ud senest 
7 dage før og dagsorden ligger allerede fast 14 dage før. 
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Den præsenterede procedure er at medlemsforslag sendes 
skriftligt til projektchefen senest 7 dage før mødet. Herefter op-
tages punktet på dagsorden som beslutningspunkt eller drøftel-
sespunkt. En opdateret dagsorden udsendes senest 3 dage før 
styregruppemødet. 

Det kommenteres at den præsenterede procedure virker tungt, 
hvortil Anna opfordrer til at man så tidligt som muligt går i dia-
log med projektchefen og sekretariatet.  

 

Forpersongruppen indstiller at:  

a) styregruppen godkender procedure for medlemsforslag. 

 

Bilag 6: Procedure for medlemsforslag 

Afstemning: 12 for, 1 imod, 1 blank 

Præsentation: side 42-50 

 

8. kl. 19.55 Årshjul for Områdefornyelsen 2023 (O/S) v/Anna 

Oversigt over planlagte arrangementer og møder i områdefor-
nyelsen. Kort sparring om der er stemning for en studietur i sty-
regruppen i sensommeren 2023. 

Da det kræver en del tid at planlægge en studietur, er det vigtigt 
at have en fornemmelse af, om der er energi i styregruppen til at 
deltage, så det modsvarer sekretariatets arbejde. Separat mail 
udsendes om dette. 

Det kommenteres at det umiddelbart er svært at tage stilling 
punktet, når der ikke ligger et fast program. 

Bilag 7: Årshjul for planlagte arrangementer 

Præsentation: side 51-53 

 

9. kl. 20.10 Evt. 

Den 22. februar havde OMF 47 deltagere til lyskunst-workshop. 
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